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1、 必修科目Required Courses

921001
教育哲學
２
必
邱正雄
本課程之目的：1、探究教育所根據的哲學的基本原則。2、評析此等原則在教育的理論和實施上所生的影響。3、培養學生對各類教育問題的綜合批判能力。
課程主要內容：1、教育哲學的意義及其研究方法。  2、心靈論與教育。3、知識論與教育。 4、道德哲學與教育。5、社會哲學與教育。6邏輯實證主義與教育。7、生命哲學與教育。
921001
Educational Philosophy
２
Ｒ

Purpose：1、To assist students to learn all basic principles of philosophy in education. 

2、To assist students to discuss the effects of educational theories and practice based 

3.、on the principles of philosophy.

4、To enable students to have the ability in criticizing educational problems.

Contents：1、Background knowledge of the philosophy of education and its research methodology. 

2.、entalism and education. 

3、Epistemology and education.

4、The philosophy of morality and education

5、The philosophy of sociology and education.

6、The philosophy of life and ed- ucation

7、Logical positivism and education.

921002
教育心理學
２
必
鄭明長
教育心理學係以普通心理學的原理原則，研究如何利用人類行為之一般特質與現實情境，導引行為向所預期的目的改變，以達成教育目標。課程內容包括教學歷程的心理基礎、身心發展理論、學習理論、認知理論以及影響學習的心理因素等幾個層面。
921002
Educational Psychology
２
Ｒ

This course utilizes the principles of psychology to study how to use the human eneral character and circumstance to conduce toward the desired behavior and accomplish educational goals. Tts contents pertain to those aspects such as mental basis of eaching process, developmental theory, learning theory, cognitive theory, and crucial mental factors about learning.

921003
教育社會學
２
必
陳美玉
本科目的探討範圍包括教育社會學理論的三個主要發展階段，包括鉅觀的社會學、微觀的社會學與折衷質與量的觀點之新教育社會學等。本課程並要探討許多重要的教育議題，例如：教育機會圴等、教科書中的意識型態、多元文化的教育、教師專業發展、師生關係、學生次級文化.......等。
921003
Educational Sociology
２
Ｒ
 Mei-Yu Chen

This course contains three main developmental stages of theories such as themacro-sociology, the micro-sociology and new sociology of education. Severalcritical education issues, e.g., equality of education, ideology in textbooks, muticultural education, teacher professional development, teacher-student relationship and student subculture, are slso studied. 

921004
教學原理
２
必
陳美玉
本課程是為大學教育學程之學生而設計，以培養未來適任優秀之中學教師，其內容大致包含下列幾項：
1、教學的意義意和基本理論。
2、教學課程之安排和教材之選定。
3、教學理論和教學方法之運用。
4、教學工作和輔導。
921004
Principle of Instruction
２
Ｒ
Mei-Yu Chen

This course is designed for college students preparing to be teacher at the secondary school. This one-semester course includes the following major contents:

1、The meaning and major principles of instruction.

2、The principles of curriculum development and instructional designing.

3、The selection and application of teaching strategies. 

4、Teaching and Counciling skills. 

921005
班級經營
２
必
陳美玉
    本課程在探討對班級實務，以引導學習者日後能有優良的班級經營，成功的達成教學目標。本課程的內容包括概論、班級領導、班級氣氛、班級控制及權力、班級溝通與互動、以及班級環境的規劃等。

921005
Classroom Management
２
Ｒ
 Mei-Yu Chen

  The end of this course is to explore classroom practice, in order to conduct the prospective teachers who be able to manage classroom effectively, and attain teaching goal successfully. The contents of this course are: introduction, classroom leadership, classroom climate, classroom control and power, classroom communication and interaction, as well as the planing of teaching environment.

921006
教育測驗與評量
２
必
鄭明長
本課程是為未來的中學教師而設計，授課時間為一學期，其重點如下：
  1、教學評量的基本精神和原則。
  2、教學評量範圍和內容。
  3、評量的方式和功能分析。
  4、試卷的製作和分析。
921006
Educational Tests and
２
Ｒ


Evaluation

This course is offered to college students taking educational courses and preparing to be secondary teachers. It course the following topics:

1、Basic concepts and principles of measurement andevaluation.

2、slements and scopes of measurement and evaluation in teaching.

3、Analyses of measuring strategies.

4、Development and Inprouement of a test.

921007
輔導原理與實務
２
必
陳美玉
本科目旨協助教學者具備豐富的輔導興諮商知能。課程內容包括二部份，第一部份安排輔導原理的討論，包括輔導的基本概念、輔導的歷史與發展、學校輔導行政、學校輔導人員與資料的搜集與應用；第二部份則有諮商理論、諮商技巧以及團體諮商等的探討。
921007
Guidance and Counseling
２
Ｒ
 Mei-Yu Chen


Theories And Practice
The object of this course is to improve counseling capacity of instructors. This course contains two sections. The first section discusses the basic concept, history and evelopment of counseling, the administration of school counseling, counselor, and data collection and application. The second section deals with counseling theories, ractical skill and group counseling.

921008
分科教材教法-農業類科
２
必
段兆麟
    本科目之教學目標在於運用教學設計的觀點，以系統化教學方式介紹如何有效運用教學方法與規劃教材，以達成教學目標，提升教學效果。本科目主要內涵包括：教學基的本歷程、學習的特性、教學序列設計、教學活動設計與評估、團體教學、個別教學、教學評鑑等。
921008
Teaching Materials and Methods
２
Ｒ


of Various Subjects of Agriculture
Teaching method and teaching material for industrial course. This course based on the view of instructional design, utilizing the systematic instruction method to introduce the teaching about teaching method and material arrangement. The main content of the this course include :instructional process, character of learning, :instructional design, :instructional activity, group instructional, individual instructional evaluation of instruction. 

921009
分科教材教法-工業類科
２
必
李聲吼

本科目之教學目標在於運用教學設計的觀點，以系統化教學方式介紹如何有效運用教學方法與規劃教材，以達成教學目標，提升教學效果。本科目主要內涵包括：教學基的本歷程、學習的特性、教學序列設計、教學活動設計與評估、團體教學、個別教學、教學評鑑等。
921009
Teaching Materials and Methods
２
Ｒ


of Various Subjects of Industry
Teaching method and teaching material for industrial course. This course based on the view of instructional design, utilizing the systematic instruction method to introduce the teaching about teaching method and material arrangement. The main content of the this course include :instructional process, character of learning,instructional design, :instructional activity, group instructional, individual instructional evaluation of instruction.  

921010
分科教材教法-商業類科
２
必
分科教材教法商業類科課程其主要目的在提供學生任教於高職商科時，所需要的教材準備技術及各種教學法運用的原則。本課程分二大部分：前半段介紹，課程、教材、教學八大原則。後半段則著重於教學法的基本類型、各種常用的教學法、教學技術、教學準備及教學效果評量。上課方式分為講述、討論、問答、上台試教等。本課程的教學目標設定為：學生在完成此課程後能夠熟悉教材的編製及熟練運用各種教學法為往後教育實習的預備課程之一。
921010
Teaching Materials and Methods
２
Ｒ


of Various Subjects of Business
The main purpose of this course is to provide some preparation skill of teaching materials and different kinds of teaching methods for the students who will teach in business field. The core of this course is separated into two parts. First part includes curriculum ,teaching materials and the eight principles of teaching. The second part of this course emphasis on the basic models of teaching methods, the common teaching methods, teaching technique, the preparation of teaching and the evaluating experiments. During the course we use lecture, discussion, questioning, and internship. The goal of this course are design as following: After finishing this course, students will know how to design their teaching material and know how to use the teaching technique. This is one of the preparation course for the following internship courses
921011
分科教材教法-土木類科
２
必
分科教材教法土木類科課程其主要目的在提供學生任教於高職土木科時，所需要的教材準備技術及各種教學法運用的原則。本課程分二大部分：前半段介紹，課程、教材、教學八大原則。後半段則著重於教學法的基本類型、各種常用的教學法、教學技術、教學準備及教學效果評量。上課方式分為講述、討論、問答、上台試教等。本課程的教學目標設定為：學生在完成此課程後能夠熟悉教材的編製及熟練運用各種教學法為往後教育實習的預備課程之一。
921011 Teaching Materials and Methods
２
Ｒ


of Various Subjects of civil Engineering
The main purpose of this course is to provide some preparation skill of teaching materials and different kinds of teaching methods for the students who will teach in civil engineering field. The core of this course is separated into two parts. First part includes curriculum ,teaching materials and the eight principles of teaching. The second part of this course emphasis on the basic models of teaching methods, the common teaching methods, teaching technique, the preparation of teaching and the evaluating experiments. During the course we use lecture, discussion, questioning, and internship. The goal of this course are design as following: After finishing this course, students will know how to design their teaching material and know how to use the teaching technique. This is one of the preparation course for the following internship courses
921012
分科教材教法-化工類科
２
必
分科教材教法化工類科課程其主要目的在提供學生任教於高職化工科時，所需要的教材準備技術及各種教學法運用的原則。本課程分二大部分：前半段介紹，課程、教材、教學八大原則。後半段則著重於教學法的基本類型、各種常用的教學法、教學技術、教學準備及教學效果評量。上課方式分為講述、討論、問答、上台試教等。本課程的教學目標設定為：學生在完成此課程後能夠熟悉教材的編製及熟練運用各種教學法為往後教育實習的預備課程之一。
921012
Teaching Materials and Methods
２
Ｒ


of Various Subjects of Chemical 


Engineering
The main purpose of this course is to provide some preparation skill of teaching materials and different kinds of teaching methods for the students who will teach in chemical engineering field. The core of this course is separated into two parts. First part includes curriculum ,teaching materials and the eight principles of teaching. The second part of this course emphasis on the basic models of teaching methods, the common teaching methods, teaching technique, the preparation of teaching and the evaluating experiments. During the course we use lecture, discussion, questioning, and internship. The goal of this course are design as following: After finishing this course, students will know how to design their teaching material and know how to use the teaching technique. This is one of the preparation course for the following internship courses.
921013
分科教材教法-家事類科
２
必
鄭明長

本課程之目的在培養修習中等教育學程學生具備運用教材教法進行家事類科教學之能力。課程內容包括：

1）家事類科教育目標
8）家事類科教育目標

2）家事類科課程
9）家事類科課程

3）教材編選
10）教材編選

4）教學原則與方法
11）教學原則與方法

5）教具選擇與運用
12）教具選擇與運用

6）教學評量方法
13）教學評量方法
7）教學語言運用
14）教學語言運用

921013
Teaching Materials and 
２
Ｒ



Methods of Various Subjects 


of Family—Economic
This curriculum is to cultivate the ability of applying subject material and instructional method to instruction of family—economic for students who studied secondary pedagogy. The content includes:

1)educational purposes of family—economic instruction

2)family—economic curriculum 

3)arrangement of subject material

4)instructional principles and methods

5)application of instructional technology

6)instructional evaluation

7)application of instructional language
8)educational purposes of family—economic instruction

9)family—economic curriculum 

10)arrangement of subject material

11)instructional principles and methods

12)application of instructional technology

13)instructional evaluation

14)application of instructional language
921014
分科教材教法-海事水產類科
２
必

分科教材教法海事水產類科課程其主要目的在提供學生任教於高職海事水產科時，所需要的教材準備技術及各種教學法運用的原則。本課程分二大部分：前半段介紹，課程、教材、教學八大原則。後半段則著重於教學法的基本類型、各種常用的教學法、教學技術、教學準備及教學效果評量。上課方式分為講述、討論、問答、上台試教等。本課程的教學目標設定為：學生在完成此課程後能夠熟悉教材的編製及熟練運用各種教學法為往後教育實習的預備課程之一。
921014
Teaching Materials and Methods
２
Ｒ



of Various Subjects of Aquaculture
The main purpose of this course is to provide some preparation skill of teaching materials and different kinds of teaching methods for the students who will teach in aquaculture field. The core of this course is separated into two parts. First part includes curriculum ,teaching materials and the eight principles of teaching. The second part of this course emphasis on the basic models of teaching methods, the common teaching methods, teaching technique, the preparation of teaching and the evaluating experiments. During the course we use lecture, discussion, questioning, and internship. The goal of this course are design as following: After finishing this course, students will know how to design their teaching material and know how to use the teaching technique. This is one of the preparation course for the following internship courses.
921015
教學實習
２
必
陳美玉

本課程旨在藉由實際參觀及訪問，使學生瞭解和認識各類型相關機構的服務性質、對象和工作內容。

921015
Practicum
２
Ｒ
 Mei-Yu Chen

Students will visit and evaluate different types of programs available. Exposure to actual on-he-job experiences.

二、選修科目Elective Courses

921016
教育概論
２
選
陳美玉

本科目旨在對教育活動的本質與內容，做導論式的引介。教育概論可以從幾個層面加以探討：教育的理論基礎、教育制度、教育研究以及教育專業等。本學科除了強調理論的探討外，尚重視實際教育問題分析。

921016
Introduction to Education
２
Ｓ
 Mei-Yu Chen

The object of this course is to introduce the essence and contents of education. Introduction to Education studies educational essence and aim, educational history, the basic theories of education, educational institutions,education study, and education profession, etc. In this course, both theories and current educational problems are discussed.

921017
學校行政
２
選
鄭明長

學校行政主要在探討學校行政的管理與實務，學校行政管理部份則在了解領導的原理原則；實務部份旨在探討當前所面臨的問題及未來的發展趨勢。

921017
School Administration
２
Ｓ

School Administration is a course that study about the management and practice of school administration. The part of  school administration management is to explore the principles of leadership, the part of school administration practice is to explore the administration departments, problems and the  developmental trend.
921018
教育行政
２
選
鄭明長

本課程主要在探討教育行政的理論與實務，理論部份包括教育行政的發展史、計畫理論、決定理論、組織理論、溝通理論、領導理論、以及評鑑與視導等。實務部份則在探討學校行政各部門的業務。

921018
Educational Administration
２
Ｓ

The end of this course is to explore the theories and practice of educational administration. The part of theories contains the developmental history, planing and decision making, organization, communication, leadership, as well as evaluation and supervision of educational administration. The part of practice is to explore the tasks of school administration departments. 

921019
中等教育
２
選

這一課程是為有心成為中學教師之大學在校生而設計，授課時間為一學期，其內容如下：
1、我國中等教育之演進。
2、我國中等教育之比較。
3、目前中等教育之狀況分析。
4、我國目前中等教育之使命和改進。
921019
Secondary Education
２
Ｓ

This two-hour-credit course is developed for college students who prepare to be secondary school teachers. The following topics are discussed in this course:

1、History of secondary education.

2、Comparison of Secondary education in other countries.

3、Comtempary Issues regarding secondary school Education 

4、suggestions and Improvement of secondary education.

921020
課程設計
２
選
陳美玉

本課程探討的內容包括二部份。第一部包括課程的基本概念、理論基礎、選擇組織、評鑑與施實；第二部份則在了解課程設計所遭遇的問題與發展趨勢。

921020
Curriculum Design
２
Ｓ
 Mei-Yu Chen

 This course includes two parts. The first part contains the basic concepts, rationale, selection, organization, evaluation and implement of curriculum. Th purpose of the second part is to explore the problems and future trends of the curriculum design. .
921021
發展心理學
２
選
邱正雄

本課程乃以Erik Erikson 的心理社會理論為一整合性架構，探討個體由受孕至死亡期間有關生理、智力、社會及情緒各領域的發展。並以人類實為社會、文化與個體相互作用而成之綜合結果之觀點分析人生各發展階段。
本課程以人生發展週期分為「懷孕及胎兒期」、「嬰兒期」、「嬰幼兒期」、「幼兒期」、「學齡兒童期」、「青少年前期」、「青少年後期」、「成年早期」、「成年中期」、「成年晚期」與「老年期」等十一期，分別探討個體在各發展階段期間所衍生的發展任務與危機。
921021
Developmental Psychology
２
Ｓ

This course utilizes the developmental theory of Erik Erikson as the basic construc-tion of the entire course, studying the development of the individual from prenancy through death concerning the biological, intellectual, social and emotional issues, see-ing human evelopment as the outcome of social, cultural and individual interactions .

Development across the life span is discussed based on E.Erikson‘s developmental stages, and specific tasks and crisis within each stage are also studied.

921022
青少年心理學
２
選
鄭明長
本科目教學的目的在於探討青少年心理與心智歷程。教學內容包括：青少年期身心發展的過程與特徵、動機、情緒，及青少年的影響因素與問題行為等。教學方式採講述、討論、與分組報告等。
921022
Psychology of Adolescence
２
Ｓ

The objective of this course is to explore the adolescence behavior and the mental

processes. The topics covered in this course include adolescence development process, character, motivation, emotion, relationships, influence factors and abnormal behaviors.

921023
行為改變技術
２
選
陳美玉

本課程主要在介紹有關行為改變技術的基本概念及理論基礎，更重要的研習內容是行為矯正技術之介紹，包括系統減敏法、操作治療、楷模、團體治療。同時本課程極重視行為改變技術的練習。

921023
Behavior Modification
２
Ｓ
 Mei-Yu Chen

The end of this course is to introduce the basic concepts of the behavior modification. The more import contents are the techniques of behavior modification such as systematic desensitization, aversive conditioning, operant therapy, modeling, group therapy. This course will emphasize the learners to excise the skills of behavior modification.
921024
教育統計
２
選
鄭明長

本課程之目的在培養修習中等教育學程學生具備運用教育統計於實務工作的能力。課程內容包括：

1.次數分配
6.推論統計導論

2.集中量數
7.區間估計與假設考驗

3.變異量數
8.卡方分配

4.標準分數與常態分配
9.變異數分析

5.相關與迴歸
10.共變數分析

921024
Curriculum Synopsis: Statistics
２
Ｓ


for Education
 This curriculum is to cultivate the ability of applying statistics to educational problems for students who studied secondary pedagogy. The content includes:

1.frequency distribution

2.measures of central tendency

3.measures of variation

4.standard score and normal distribution

5.correlation and regression

6.introduction of inferential statistics

7.interval estimation and hypothesis testing

8.chi-square distribution

9.analysis of variance

10.analysis of covariance

921025
教育研究法
２
選
鄭明長

本課程之目的在培養修習中等教育學程學生具備研究實務工作中所面臨之教育問題的能力。課程內容包括：

1)方法論概論
2)研究計劃之撰擬
3)各種研究方法

4)研究工具與技術

5)研究報告之撰寫

921025
Method of Educational Research
２
Ｓ

Curriculum synopsis: Research method for Education

This curriculum is to cultivate the ability of exploring educational problems for students who studied secondary pedagogy. The content includes:

1) introduction of methodology

2) writing of research proposal

3) introduction of research methods

4) introduction of research tools and technology

5) writing of research paper

921026
比較教育
２
選
陳美玉

本課程主要在透過系統的方法，對於二種以上的教育制度、政策、課程及重要的教育問題等進行比較、分析，以便了解國內外教育之狀況、異同及優劣。並從各國的教育措施及現象中，歸納出一些有價值的教育原理原則，作為辦理及改進我國教育之參考。

921026
Comparative Education
２
Ｓ
Mei-Yu Chen

The end of this course is to adopt systematic methods to compare and analysis educational systems, policies, curriculums, and relevant educational problems of two or more countries, in order to recognize clearly educational conditions, merits and shortages among different countries. Moreover, this course will find some valuable principles that suit as the references to improve educational problems of our country.

921027
教學媒體
２
選

本課程是為培養未來中學教師之媒體製作能力而設計，修課期為一學期，其內容如下：
1、教學媒體與學習效果之分析。
2、教學媒體之製作。
3、各科教學媒體之應用與改進。
921027
Teaching Media
２
Ｓ

This course is developloped to introduce the issues of planning,producing, and using instructional media. this two-hour-credit course facilitates students abilities to improve instructional media. The following contents are discussed. 

1、The analyses of instructional media and learning strategies.

2、The produce of instructional media.

3、The application and improvement of instructional media for secondary vocational 

   program students.

921028
電腦與教學
２
選

本課程主要在介紹電腦軟體powerpoint在教學上的運用。此軟體為微軟公司所研發office套裝軟體中的一種，其功能強大非常適合教學上使用。本課程共分為十三章共區分成以下幾個領域來介紹：基本功能、投影片編輯、文字藝術、表格製作、等。
921028
Computer and Teaching
２
Ｓ

This main purpose of this course is to introduce the using of the software “PowerPoint” in teaching field. This software is one of the package software from Microsoft Office. It is a very powerful software which we can use in teaching. In this course, we have 13 chapters belong to the following areas: basic functions, slice editing, words art, and table making etc.
921029
環保教育
２
選
本科目教學目的在於使學生具備環境保護的基本常識，及現在台灣目前所面臨的環境污染問題與對策，並對於台灣目前的環保法律、海岸資源保育等環保工作與其他各國的環境保護現況加以比較、分析。
921029
Education of Environments
２
Ｓ


Protection

The purpose of this course is to introduce the information about environments protection and the current issues in the field of environment protection in Taiwan. 

The law of environments protection, seashore resources protection and the environments protection of other areas will also be discussed in this class.

921030
多元文化教育
2
S

本課程旨在培養學生的多元文化觀以及設計多元文化課程的能力
921030
Multicultural Education
2
S
The purpose of this course is to build up students’ multicultural awareness and cross-cultural understanding. In addition, developing students’ abilities in planning multicultural curriculum is another main focus of this course.
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